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                     PROTOKÓŁ 
z obrad II sesji Rady Gminy Sorkwity

z dnia 30 listopada 2018r.

Początek posiedzenia godz.900

Zakończenie obrad godz.1025

Obecnych radnych 15 (załącznik nr 1 ).
Lista obecności sołtysów( załącznik Nr 2)
Podjęto uchwały od Nr XLIII/308/2018 do Nr XLIII/309/2018.

Dot. pkt. 1
Otwarcie sesji.

Sesji przewodniczyła Pani Mariola Plichta -   Przewodnicząca Rady Gminy Sorkwity.
Witam  serdecznie  pana  Wójta  J.  Maciejewskiego  kierowników  jednostek  organizacyjnych.  Witam
serdecznie  mieszkańców  Gminy  Sorkwity,  wszystkich  radnych,  sołtysów  oraz  zaproszonych  gości.
Otwieram  II  sesję  Rady  Gminy  Sorkwity.  W  naszym  przypadku  ustawowy  skład  Rady  wynosi  15
radnych zgodnie z art.14 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2018 r., poz.
2500 )stwierdzam, że w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi qworum, przy którym Rada Gminy
może obradować i podejmować prawomocne uchwały.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – odczytam porządek obrad dzisiejszej sesji i proszę o zgłaszanie
wniosków w porządku obrad.   
1. Otwarcie sesji i ogłoszenie porządku obrad.

2. Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.

4. Podjęcie uchwał w sprawie:
a) zmiany uchwały Nr XXIV/221/2017 Rady Gminy W Sorkwitach z dnia 22 grudnia 2017r.  w sprawie
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sorkwity na lata 2018-2032
b) zmiany budżetu Gminy Sorkwity na 2018r. uchwalonego uchwałą Nr XXXIV/222/2017  z dnia 22 grudnia
2017r.
c) udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej dla Miasta Mrągowo.
d) ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Sorkwity.
e) ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom Gminy Sorkwity oraz sposobu ich wypłacania.
f)  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  w  obrębie  Stary
Gieląd, gmina Sorkwity.
g) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.
h) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
i) opłaty miejscowej.
j) uchwalenia „Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Sorkwity"

5. Interpelacje i wnioski radnych.

6. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.

7. Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami.

8. Sprawy różne.

9. Zamknięcie sesji.
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Dot.pkt.2
Zgłaszanie wniosków o zmianę w porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta –przeprowadziła głosowanie nad w/w przyjęciem porządku obrad
dzisiejszej sesji. 
Głosowanie jawne:
Głosowało 15 radnych
„za” 15 radnych
„przec”  0 radnych
„wstrz”  0 radnych

Stwierdzam, że   porządek obrad został przyjęty.

Dot. pkt. 3
Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji

Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta   - proszę o zgłaszanie uwag do protokołu z ostatniej sesji.
Z powodu braku uwag Przewodnicząca przeprowadziła głosowanie nad przyjęciem protokołu 
z ostatniej sesji.
Głosowanie jawne:
Głosowało 15 radnych;
„za” 15 radnych.
„przec”  0 radnych
„wstrz”  0 radnych

Stwierdzam, że   protokół z ostatniej sesji został przyjęty  .

Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta   –  zanim przejdziemy do pkt. 4 chcielibyśmy z panem Wójtem
wręczyć tradycyjnie podziękowania.
Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, szanowni państwo, żeby tradycji
stało się zadość pozwólcie, że w imieniu własnym, Pani Przewodniczącej i w imieniu was wszystkich
wręczymy wyróżnienia, dla tych, którzy w jakiś sposób zaznaczają istnienie Gminy Sorkwity w sensie
bardzo pozytywnym. Pozwólcie, że wyróżnię Panią Sołtys Zuzannę Świniarską listem gratulacyjnym za
nagrodę  „Miłosierny  Samarytanin”  przyznaną  przez  Diakonię  Polską  podczas  uroczystości
ekumenicznych  UBI  CARITAS. Diakonia  Polska  od  2007r.  przyznaje  nagrody  Miłosiernego
Samarytanina w  uznaniu  za  zaangażowanie  na  rzecz  pracy  diakonijnej  pomocy  bliźniemu  oraz
samarytańskie  serce  i  nagradzane są osoby lub  instytucje  w celu  podkreślenia  znaczenia  współpracy
z Diakonią Polską Diakoniami Diecezjalnymi i Parafialnymi. Pozwolę sobie przytoczyć taką laudację ze
strony Diakonii związaną z wręczeniem tej nagrody dla Pani Z. Świniarskiej. „ Nagrodę główną oraz
statuetkę  „  Miłosiernego  Samarytanina”  Diakonia  Kościoła  Ewangelicko  Augsburskiego  przyznała
Zuzannie Świniarskiej  wolontariuszce,  która od lat jest zaangażowana w działalność stacji diakonijnej
przy parafii ewangelicko – Augsburskiej w Sorkwitach na Mazurach. W ramach tej działalności wspiera
potrzebujących na terenie Gminy Sorkwity. Pomaga seniorom, prowadzi pośrednictwo pracy, świetlicę
dla dzieci, wypożyczaniem sprzętu rehabilitacyjnego, i warsztat terapeutyczny dla osób uzależnionych od
alkoholu.  Koordynuje  również przekazywanie  pomocy rzeczowej  dla  osób będących  w potrzebie.  Te
wszystkie działania są możliwe dzięki zaangażowaniu Zuzanny Świniarskiej, która poprzez swoją pracę
na rzecz pomocy drugiemu człowiekowi jest dla innych inspiracja i wzorem do naśladowania. Przyznając
statuetkę  „  Miłosiernego  Samarytanina”  Diakonia  Polska  pragnie  wyrazić  laureatce  uznanie
i wdzięczność za jej wrażliwość, autentyczne zainteresowanie losem bliskich w potrzebie”.
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Wręczenie  przez  Wójta  Pana  J.  Maciejewskiego  oraz  Przewodniczącą  Rady  Panią  M.  Plichta  listu
gratulacyjnego dla Pani Sołtys Z. Świniarskiej.

Sołtys Pani Z. Świniarska – dziękuje serdecznie za takie wyróżnienie. Chciałam dedykować tą statuetkę
„  Miłosiernego  Samarytanina”  dla  was  państwo  ponieważ  też  działacie  w  społeczności  lokalnej
i pomagacie wszystkim jak potraficie. Dziękuje serdecznie za wszystko.
Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – kolejne wyróżnienie dla Pani D. Zajko Sołtys Sołectwa Choszczewo,
która w sposób konsekwentny promuje Gminę jako „Eko” i pozwólcie państwo, że coroczny konkurs na
„Eko Sołectwo był zorganizowany po raz 8. Tradycyjnie nie zabrakło w nim naszego Choszczewa, które
przez ostatnie 8 lat aktywnie bierze udział w konkursie i zawsze jest w pierwszej dziesiątce. To wielki
sukces i doskonała promocja naszego regionu i naszej Gminy. Ilość zbieranych co roku odpadów jest
świadectwem,  że  ekologia  jest  priorytetem  w  pięknym  zakątku  Mazur.  Gratuluje  wszystkim
mieszkańcom  Choszczewa  i  życzę  wam kolejnych  inspiracji  i  twórczego  zespołu  oraz  radości  dnia
codziennego.  

Wójt  wręczył podziękowanie dla Pani Sołtys Choszczewa D. Zajko za 6 miejsce w konkursie „EKO-
SOŁECTWO”

Dot. pkt 4

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Sorkwity w roku szkolnym 2017/2018

Przewodnicząca rady Pani M. Plichta – informacja została przedstawiona na posiedzeniu Komisji przez
Panią Dyr. ZOSZ, jest ona również do wglądu w Biurze Rady, można się z nią szczegółowo zapoznać, ale
Panią Dyr. Poprosimy o kilka słów w skrócie.  
Dyr.  ZOS  Pani  M.  Tumińska  –  jest  to  informacja  za  poprzedni  rok  szkolny.  W poprzednim roku
szkolnym  rozpoczął  się  proces  zmiany  organizacji  nauczania,  rozpoczął  się  etap  wygaszania  klas
gimnazjalnych i wprowadzania klas VII i VIII. Sz.P w Sorkwitach swoja siedzibę przeniosła do budynku,
gdzie mieściło się Gimnazjum. W poprzednim roku szkolnym w placówkach publicznych uczyło się 332
uczniów z tego 251 w podstawówkach i  81 w gimnazjum. W placówkach niepublicznych Sz.P – 94
z tego 30 było obite nauczaniem domowym. Wychowanie przedszkolne 135 dzieci łącznie z zerówkami.
W haszysz placówkach było zatrudnionych 40 nauczycieli i 19 pracowników administracji. Praktycznie
wszyscy  nauczyciele  posiadają  wykształcenie  magisterskie  z  przygotowaniem  pedagogicznym-  39
nauczycieli,  1 nauczyciel  wyższe zawodowe. Nauczyciele podnoszą stopnie awansu zawodowego. Na
koniec  sierpnia  2018r.  28  nauczycieli  posiadało  stopień  awansu  dyplomowany.  Wynik  egzaminu
gimnazjalnego  na  poziomie  wyniku  powiatowego.  Można  powiedzieć,  że  poziom  średni.  Chce
przypomnieć  jakie  środki  zewnętrzne  na  oświatę  pozyskaliśmy.  W  ramach  Narodowego  Programu
Czytelnictwa Sz. P. w Warpunach pozyskała 12.000zł na doposażenie biblioteki szkolnej. Wkład własny
gminy wyniósł 3.000zł. Doposażono również gabinety profilaktyki zawodowej w szkołach. Na ten cel
otrzymaliśmy 4.910zł środków zewnętrznych.Był zrealizowany projekt „Aktywna tablica”, pozyskaliśmy
28.000zł oczywiście z wkładem własnym gminy w kwocie 7.000zł. jeżeli chodzi o remonty, które były
przeprowadzone w szkołach to największa inwestycja była oczywiście sala gimnastyczna w Warpunach,
której otwarcie odbyło się 16 czerwca 2018r. na kwotę 2.907.443,90zł. Naprawa drogi dojazdowej do
szkoły. Wartość inwestycji wyniosła 100.614zł. Wymiana wykładziny w szkole w Warpunach na kwotę
25.000zł. W Sz. P. w Sorkwitach wykonano zjazd do szkoły z kostki polbrukowej na kwotę 26.475,61zł.
W  ramach  inwestycji  gminnej  źródeł  światła  ulicznego  typu  LED  oraz  źródeł  światła  oświetlenia
wewnętrznego LED w wybranych budynkach gminy w szkołach wymieniono 1.230 szt. starych opraw
jarzeniowych na energooszczędne oprawy LED oraz 20 szt. na Sali sportowej przy Sz. P. w Sorkwitach.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta –dziękujemy Pani Dyr. Przejdziemy do pkt. 5- podjęcie uchwał
w sprawie.
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Dot. pkt. 5

a)
Statutu Gminy Sorkwity

Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta –  Statutu Gminy Sorkwity został  wam przekazany natomiast
zostały wprowadzone drobne poprawki. Rozdział 12 postanowienia końcowe. Czytam po zmianie: §101
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy. 

§102.Traci  moc uchwała Nr IV/34/03 Rady Gminy w Sorkwitach  z dnia 27 lutego 2003 r.  w sprawie
uchwalenia  Statutu  Gminy  Sorkwity  (Dz.  Urz.  Woj.  Warm.-Maz.  z 2003 r.  Nr 41,  poz. 563 ze  zm.).
§103. Uchwała wchodzi w życie  po upływie 14 dni od dnia jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym
Województwa  Warmińsko-Mazurskiego  i  ma  zastosowanie  od  kadencji  Rady  Gminy  Sorkwity
następującej po kadencji, w czasie której niniejsza uchwała została podjęta.
Sołtys Sołectwa Jędrychowo pani Maria Gałązka – przepraszam, ale w statucie nie ma tego.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta- to jest właśnie ta zmiana, która wprowadzamy.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta- kto z radnych jest za przyjęciem Statutu po zmianie.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta przeprowadziła głosowanie za przyjęciem w/w uchwały 
Głosowanie jawne:
Głosowało 15 radnych;
„za” 15 radnych.
„przec”  0 radnych
„wstrz”  0 radnych

Stwierdzam, że   Uchwała Nr XLIII/308\2018 została podjęta jednogłośnie.

b)
przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla działki o nr.

geod. 291/1 obręb Zyndaki, gmina Sorkwity.

Kier. Ref. RBG Pani M. Rolczyńska – uchwała była wywołana wpłynięciem wniosku właściciela działki
z  prośbą  o  sporządzenie  miejscowego  planu  zagospodarowania  dla  tego  terenu.  W  swoim wniosku
właściciel podkreślił, że koszty związane ze sporządzeniem tego planu zostaną przez niego poniesione.
Z uwagi  na to,  że jest  to teren,  który sąsiaduje blisko terenu który był  podjęty na poprzedniej  sesji
w związku z tym chciałam, żeby jak najszybciej została uchwała podjęta, bo spróbujemy jednym tokiem
formalno prawnym przeprowadzić plany, żeby było sprawniej i szybciej bez żadnych problemów. Bardzo
proszę o podjecie tej uchwały.  
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta- poprosiła poszczególne Komisję o opinię. 
Głosowanie jawne
Głosowało 15 radnych;
Komisja Edukacji - pozytywna
Komisja Budżetu - pozytywna 
Komisja Rolnictwa - pozytywna 

Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta -  czy są jakieś pytania, wątpliwości. Nie widzę. Przystępujemy
do głosowanie za przyjęciem w/w uchwały 
Głosowanie jawne:
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Głosowało 15 radnych;
„za” 15 radnych.
„przec”  0 radnych
„wstrz”  0 radnych

Stwierdzam, że   Uchwała Nr XLIII/309\2018 została podjęta jednogłośnie.

Dot. pkt. 6 
Interpelacje i wnioski radnych.

Przewodnicząca  Rady  Pani  M.  Plichta  –  chciałabym  zgłosić  wycinkę  dwóch  drzew,  rosną  na  ul.
Zamkowej, dwa drzewa na początku za kioskiem, są przechylone na jezdnię, zagrażają one budynkom
mieszkalnym,  które  znajdują  się  po  drugiej  stronie  ulicy.  Przy  ostatniej  wichurze  gałęzie  pospadały
i bardzo proszę o wycinkę tych drzew. Druga interpelacja dotyczy  lamp na osiedlu w Sorkwitach na
całej ul. Szkolnej począwszy od ul. Olsztyńskiej i całe osiedle. Lampy te zbyt szybko gasną. O godz.
6  rano  jest  jeszcze  bardzo  ciemno,  a  lampy  już  się  nie  świecą.  Natomiast  jak  się  wjeżdża  na  ul.
Olsztyńską całe Sorkwity, Stary Gieląd tam lampy się jeszcze palą, natomiast tylko na osiedlu te lampy
o 6 rano już się nie palą. Wydaje mi się, że trzeba coś w ustawieniach zrobić.          
Radny Pan Z. Duda –  oglądaliśmy z Panem Wójtem  dęby  przy ul. Długiej w Rybnie. Te dęby stoją
u Pana …. Jest to park zabytkowy. Trzeba zrobić oględziny, bo jeden to jest w ogóle spróchniały         i
zagraża to bezpieczeństwu mieszkańców. Może zrobić jakąś inwentaryzację tych drzew, żeby Pan ….
wystąpił  do  konserwatora  o  podcięcie  lub  wycięcie  drzew  bo  sa  zbutwiałe.  Pytanie  do  Pani
M.  Rolczyńskiej  –  chodzi  o  nasz  dąb „Bartek”,  czy  można  przyciąć  gałęzie  zbutwiałe.  Podchodzą
turyści i to też jest zagrożenie. 
Kier. Ref. RBG Pani M. Rolczyńska – będziemy pytać.
Wójt Gminy pan J. Maciejewski – trzeba również do konserwatora przyrody.
Radny Pan Z. Duda –  druga interpelacja, z Panią sołtys nie konsultowałem, ale mam prośbę do Pana
Prezesa T. Kawałek, żeby usunąć śmieci z plaży bo podrzucono nam śmieci- są to materiały budowlane,
pozostałości. 
Radna Pani I. Kropiwnicka –  zbliża się święto zmarłych i proszę o  opróżnienie kosza na cmentarzu
w Rybnie, ponieważ już jest praktycznie pełen, a teraz wszyscy porządkują nagrobki, więc dobrze by
było, żeby przed świętem było czysto.
Radny Pan M. Gwara – na dachu świetlicy w Burszewie trzeba poprawić obróbki blacharskie.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta –zanim przejdziemy do kolejnego pkt. chciałabym serdecznie
powitać starostę Pana Antoniego Karasia. 

Dot. pkt. 7
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.

Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani przewodnicząca, wysoka Rado ja wczoraj przyglądałem się tym
drzewom.
-   drzewa Sorkwity- trzeba usunąć. Faktycznie zagrażają. Część działek jest na terenie prywatnym. Jeśli
są w pasie drogowym wydamy decyzję na likwidację.
-    lampy – tu jest sprawa sterownika. Jeśli macie państwo uwagi proszę na bieżąco zgłaszać do Urzędu
i my od razu będziemy zgłaszać do firmy, która zajmuje się konserwacją oświetlenia, żeby przesterowała,
bo w niektórych  miejscowościach  zbyt  późno się włączają,  albo za wcześnie,  albo wygaszają  się  za
wcześnie jak w tym przypadku. Także ta sprawę na bieżąco załatwimy.
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 -  dąb ul. Długa Rybno –wystąpimy do Pana D., z taką uwagą, że jako sygnał, również mieszkańców
w obawie o samochody,  budynki  żeby wystąpił  do konserwatora zabytków,  ale  i  chyba konserwator
przyrody.
- śmieci – tu są takie drobne sprawy i Pan Prezes na pewno się tym zajmie.
Prezes ZGK Pan T. Kawałek – już zanotowałem.
Dot. pkt. 8

Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami.

Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – drodzy państwo czterdziesta druga sesja miała miejsce 28 września
b.r.  Tego  samego  dnia(28.09.18)dokonaliśmy  odbioru  końcowego  Klubu  Senior.  Po  wykonaniu
niezbędnych prac adaptacyjnych chce poinformować, że oficjalne otwarcie i uruchomienie Klubu Senior
wraz  z  programem kilkuletnim  nastąpi  8  grudnia  2018r.  Tego  samego  dnia(28.09.18)uczestniczyłem
w zebraniu w Sołectwach Stama i Rozogi.(29.09.18)uczestniczyłem w koncentracji gminnych jednostek
OSP  w  Rybnie.  Dziękuje  wszystkim  zaangażowanym.  Mamy  na  Sali  dwóch  Prezesów.  Dziękuję
serdecznie  za  zaangażowanie  i  za  sprawne  przeprowadzenie  całej  operacji.(30.09.18) uczestniczyłem
w dziękczynnym święcie żniw w kościele ewangelicko augsburskim w Sorkwitach. Tego samego dnia
(30.09.18) odbyło się zebranie wiejskie w Sorkwitach. Z serii zebrań, które odbywały się na przestrzeni
od  4.09  września  do  30  września  w  20  sołectwach  i  główna  tematyka  to  przede  wszystkim
rozdysponowanie  środków funduszy sołeckich,  które zostają  uruchomione z  dniem 1 stycznia  2019r.
(1.10.18) uczestniczyłem w zebraniu organizacyjnym Koła Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów
w przyszłym klubie Seniora w Sorkwitach. Myślę, że jak cały zarząd się ukonstytuuje to Koło zacznie
w  pełni  funkcjonować.  Nasza  radna  Pani  B.  Zmitrowicz-  Wiszniewska  jest  sekretarzem.  Chętnych
seniorów zapraszamy do działania  tego stowarzyszenia.  (6.10.18) uczestniczyłem w zorganizowanym
V  Turnieju  Organizacji  Stowarzyszeń  Gminy  Sorkwity  w  piłce  nożnej.  (10.10.18) uczestniczyłem
w  ćwiczeniach  powiatowych  Zarządzania  Kryzysowego  w  starostwie  powiatowym.(12.10.18)
uczestniczyłem w dorocznym spotkaniu  z  emerytami,  rencistami  e  ramach dnia Edukacji  Narodowej
w Sz. P. w Warpunach.            
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – dziękuje panie Wójcie. Przechodzimy do pkt.9 – sprawy różne.

Dot. pkt. 9
Sprawy różne.

Starosta Mrągowski Pan A. Karaś – szanowna pani przewodnicząca, szanowny panie wójcie, szanowni
państwo zbliża się koniec kadencji dlatego też chciałem bardzo serdecznie podziękować Radnym, Panu
Wójtowi, Pani Przewodniczącej za współprace między starostwem, a Gminą. Jest to współpraca wzorowa
i takiej współpracy nie mamy z innymi gminami na terenie powiatu. Być odpowiedzialnym za coś to
jednocześnie być odpowiedzialnym za kogoś. Tłumacząc to na język samorządowy być odpowiedzialnym
za  coś  to  być  odpowiedzialnym  przede  wszystkim  za  gminę,  w  moim  przypadku  za  powiat.  Być
odpowiedzialnym  za  gminę  w  sensie  takim,  że  gminę  trzeba  rozwijać,  trzeba  inwestować,  trzeba
pozyskać pieniądze z zewnątrz. Natomiast być odpowiedzialnym wobec kogoś to być odpowiedzialnym
wobec wyborców, bo przecież oni nas postawili na te stanowiska, to oni nas wybrali byśmy sprawowali
władzę. Takim odpowiedzialnym na terenie Gminy Sorkwity jest Pan Wójt J. Maciejewski dlatego, że
potrafił  współpracować ze  starostwem w wszelkich  możliwych  rzeczach,  które  interesowały i  gminę
i  nasz  powiat.  Podejmując  się  w  starostwie  funkcji  starosty  zastałem  finanse  publiczne  w  bardzo
tragicznej  sytuacji  ponieważ  zadłużenie  powiatu  wynosiło  ponad  29  milionów.  Na  koniec  kadencji
z satysfakcją mogę powiedzieć, że dług się zmniejszył o 3 milionów. I na podstawie tych 4 lat można
stwierdzić, że sytuacja jest dobra ponieważ pozyskaliśmy z zewnątrz ponad 10 milionów nie zaciągając
ani  złotówki  kredytu.  Moim  podstawowym  działaniem  były  3  rzeczy:  drogi,  szkoły  i  szpital.
Próbowaliśmy robić drogę Rozogi-Rybno od końca pałacu do Rozóg, złożyliśmy wniosek, ale wniosek
upadł z tego względu, że tam nie ma tzw. infrastruktury państwowej. Bo tam musi być sklep, kościół,
biblioteka czy szkoła. W tej chwili robimy dokumentację, żeby ta droga szła spod kościołem do Rozóg.
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Wdaje mi się, że wniosek zostanie przyjęty. Uzyskałem od Wojewody Warm- Mazur informację, że nasz
powiat  łapie  się  na  finansowanie  80% inwestycji  drogowych.  Czyli  my  z  panem Wójtem będziemy
musieli  zapłacić  po  10%.  Wspólnie  z  Panem  wójtem  uzgodniłem,  ze  w  przyszłej  kadencji  robimy
następujące drogi: Zyndaki do Warpun w przyszłym roku. Wniosek składany w miesiącu kwietniu do
Urzędu Wojewódzkiego i ta droga zostanie już umieszczona w budżecie na 2019r. Droga Rybno- Rozogi
jest już w budżecie, ale zostanie na 2019r. Planujemy wykonać remont drogi Zyndaki- Sorkwity. I to są
trzy podstawowe drogi, które musimy w następnej kadencji zrobić. Oczywiście po Warpunach będziemy
szli dalej na Burszewo. Byłem z Panem Dyr. Dróg w Gizewie i tam trzeba zrobić ta drogę. Na Zarządzie
Powiatu Mrągowskiego ustaliliśmy, że robimy promenadę od mostu do końca Gielądu. Interesowałem się
i byłem na zebraniu „Wielkich Jezior Mazurskich” i tam robimy ścieżki rowerowe za 55 milionów i ta
ścieżka rowerowa jeżeli chodzi o powiat mrągowski będzie miała 19,5 km od Mikołajek do Mrągowa.
I uzyskałem zapewnienie, ze można zrobić ścieżkę rowerową z Sorkwity do Maradek.
Przewodnicząca Rady pani M. Plichta – byśmy rozwiązali problem Miluk.
Starosta Mrągowski Pan A. Karaś –ta ścieżka będzie przedmiotem analiz i wszystko wskazuje na to, że
w programie „Wielkich Jezior Mazurskich” będzie ścieżka rowerowa od Sorkwity do Maradek. Starostwo
ma na myśli również remont chodnika przy kościele ewangelickim w Sorkwitach. My mamy pieniądze
Pan  Wójt  trochę  dołoży  i  chodnik  będzie  zrobiony.  Jeżeli  chodzi  o  szpitale.  W  tej  chwili  już
sprowadzamy sprzęt na ponad 2 miliony zł do szpitala w Mrągowie. Chcemy wymienić 75 łóżek. Jedno
takie  łóżko kosztuje ponad 5 tysięcy zł.  Odnośnie szkół.  Ogłoszony został  przetarg  na termoizolacje
ogólniaka i szkoły zawodowej ponad 3 miliony zł już jest zadysponowane. Przystąpimy do modernizacji
tak  aby  zrobić  w  przyszłym  roku,  bądź  jeszcze  w  następnym  Technikum  Mechaniczne  takie
z prawdziwego zdarzenia, żeby były numeryczne spawarki, tokarki ponieważ przedsiębiorcy narzekają,
że my nie szkolimy uczniów. Na zakończenie chcę powiedzieć, że sytuacja minionych 4 lat była bardzo
trudna ponieważ trzeba było przepisy zmienić. I proszę nie mieć do nas pretensji. Zmieniły się ustawy.
Chce podziękować za to, że znaleźliśmy wspólny język.   
Starosta Mrągowski Pan A. Karaś  - wręcza medale z okazji 200- lecia powiatu mrągowskiego. 
- Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta,
- Radny Pan M. Zembowski,
- Radny Pan T. Nosek,
- Radna Pani B. Zmitrowicz- Wiszniewska,
- Radna Pani I. Kropiwnicka
Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, wysoka rado szanowni państwo
ja  również  chciałbym  bardzo  serdecznie  podziękować  korzystając  z  obecności  Pana  Starosty  na
dzisiejszej  sesji  za  bardzo  dobrą  współpracę  miedzy  Powiatem  Mrągowskim,  Starostwem,  którym
kierował starosta Pan A. Karaś. Myślę, że wszyscy w jakiś sposób to odczuwali na co dzień. Bardzo
dziękuje Panie Starosto za Zyndaki  za ta  drogę,  dziękuję za udział  w Burszewie tam tez  jest  wkład
powiatu  na  styku  drogi  gminnej  i  powiatowej.  Dziękuje  serdecznie  za  Rozogi  w  ostatnim  czasie
(  chodnik),  i  życzę  sobie  abyśmy  po  21  listopada  spotkali  się  i  kontynuowali  to  dzieło,  które
rozpoczęliśmy  4  lata  temu.  Dziękuje  Panie  Starosto  i  proszę  przekazać  podziękowania  dla  tych
wszystkich pracowników merytorycznych, którzy pracowali nad dobrymi relacjami miedzy nami.    

Starosta Mrągowski Pan A. Karaś opuszcza sesję.

Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, szanowni państwo, kierownicy
jednostek organizacyjnych, dyrektorzy szkół chciałoby się powiedzieć, ze 4 lata minęło jak jeden dzień.
Pamiętacie 14 listopada 2014r. odbyły się wybory, w których państwo z namaszczenia swoich wyborców
staliście się członkami 15 osobowej rady. Po raz drugi mam to szczęście pracować z radnymi, którzy są
bardzo  odpowiedzialni.  W 2011r.  wielu  z  was  którzy  w tamtym  czasie  byliście  radnymi  stanęło  na
wysokości  zadania  porzucając  swoje pragnienia,  czasami  wyzbywając  się  swoich  oczekiwań,  swoich
wyborców wyszliśmy na prostą. Ta kadencja również była powodem do satysfakcji. Przed sesją Radna
Pani  I.  Kropiwnicka  powiedziała,  że  ma  swoiste  poczucie  spełnienia.  Myślę,  że  chyba  wielu  z  nas
oczywiście chciałoby się jeszcze więcej. Oczekiwania sa bardzo duże. Chciałbym nawiązać do sytuacji
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kiedy w 90 roku, kiedy samorządy się odrodziły byłem pierwszą kadencję i  powiem, że ta pierwsza
kadencja była najlżejsza.  Realizowało się coraz więcej. Dzisiaj  ta poprzeczka postawiona jest  bardzo
wysoko. Wiecie to państwo z tych doświadczeń nawet ostatnich tygodni, że te żądania i oczekiwania
naszych mieszkańców są naprawdę wysokie. I bardzo często nie pamięta się, że gdzieś lampa nie świeciła
czy świetlica wyremontowana. To było zrobione i nie zostało ocenione jako coś pozytywnego. Ludzka
natura  jest  taka,  że  zawsze  trzeba  sobie  stawiać  wyższe  cele.  Chciałbym  bardzo  serdecznie  wam
podziękować za dobra współpracę, za minione 4 lata. Jeśli chodzi o Panie i Panów Sołtysów również.
Natomiast Panie i Panowie Sołtysi jeszcze zostajecie na swoich funkcjach i stanowiskach co najmniej do
okresu  pierwszego  kwartału  przyszłego  roku.  Dziękuje  za  współprace  przez  minione  lata.  Zawsze
powtarzam, że jestem dumny z ludzi, którzy rozumieją istotę samorządności i potrafią wznieść się na
swoje lokalne oczekiwania,  ambicje  po to  żeby realizować te  cele  strategiczne  myślę,  że będą przez
długie  lata  służyć.  Dziękuję  również  swoim  współpracownikom  Pani  Skarbnik,  Pani  Sekretarz,
kierownikom  jednostek  organizacyjnych  za  znakomitą  współpracę.  Dziękuję  również  dla  Kancelarii
Prawnej.  Dbałem  o  to,  żebyście  o  informacjach  dowiadywali  się  z  pierwszej  ręki.  Komisje  są
dostatecznym tego dowodem. Bez waszej wiedzy nic na terenie Gminy w ciągu tych 4 lat się nie działo.
Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję. 
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – w imieniu swoim i całej Rady dziękuję całemu kierownictwu
i wszystkim pracownikom nie tylko Urzędu Gminy, ale także Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej,
a także GOK-u. Zakładu Gospodarki Komunalnej. Dziękuje państwu za współpracę. 15 osobowa Rada to
zlepek  różnych  ludzi,  różnych  środowisk.  Dzięki  państwu mieliśmy możliwość  i  okazje  nauczyć  się
bardzo wiele o samorządzie. Wiele od was mogliśmy się nauczyć. Bycie radnym to olbrzymie wyzwanie
nie tylko dla mnie, ale i dla nas wszystkich. Dziękuję, że miałam możliwość stać na czele tak mądrej
i zgranej Rady 
Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – chce podziękować szczególnie tym, którzy Radę opuszczają:
- Radna Pani I. Kropiwnicka - która kandyduje do sejmiku
- Radny Pan M. Gwara – 2 kadencje w samorządzie, kandyduje do powiatu,
- Radny Pan Ł. Łuński - za kierowanie Komisją Rolnictwa, i życzę wszystkiego najlepszego,
Radny Pan Ł. Łuński – korzystając z okazji chciałbym podziękować wszystkim. Uważam, że czas nie
był stracony. Wiele rzeczy się nauczyłem, zobaczyłem jak funkcjonuje samorząd.
Wójt Gminy Pan J. Maciejewski 
- Radny pan K. Deptuła -3 kadencje w samorządzie, dziękujemy serdecznie
- Radny Pan T. Gorzki – reprezentował środowisko Warpun,
Radny Pan T. Gorzki –  jeszcze raz dziękuję wszystkim za współpracę i życzę wszystkim wygranych
w wyborach.
Wójt  Gminy  Pan  J.  Maciejewski  –  (Wójt  wręcza  z  Przewodniczącą  pamiątki  dla  radnych)  dla
upamiętnienia  dzisiejszej  uroczystej  sesji  kończącej  kadencję  podziękuję  na  samym  początku  Pani
Przewodniczącej M. Plichta za wspaniałą współpracę 
- Radny Pan T. Nosek, - Radna Pani M. Kordal, - Radny Pan Z. Duda, - Radna Pani B. Zmitrowicz-
Wiszniewska, - Radny Pan Ł. Łuński, - Radny Pan W. Łuciuk, - Radny Pan T. Gorzki, - Radna Pani D.
Kozak- Ławińska, - Radny Pan K. Deptuła, - Radny Pan M. Gwara, - Radny Pan S. Malewski, - Radna
Pani I. Kropiwnicka, - Radny Pan S. Książkiewicz, - Radny M. Zembowski 
Wójt Pan J. Maciejewski – wręcza pamiątki dla Sołtysów Sołectw.
- Pani Z. Świniarska, Pani D. Zajko, Pani M. Damięcka, Pani A. Sienicka,  Pani M. Krysiak,  Pani B.
Czerniewicz, Pani M. Gałązka, Pani M. Leśniak, Pani J. Gałka, Pani B. Kotlińska, Pan M. Banach, Pan T.
Kretschman, Pan Cz. Chotkiewicz, Pan R. Labusch, Pan R. Lisek, Pan Z. Wojnarowski.
Kier. Ref. RBG Pani M. Rolczyńska – rozdała informację dotyczącą o wyłożeniu projektu oszacowania
sporządzonego przez geodetę. Informacja dotyczy konkretnie nieruchomości. W czerwcu było spotkanie
w GOK-u. Oglądaliście swoje nieruchomości,  granice nieruchomości, powierzchnie.  Teraz ten projekt
wyłożony  jest  w  Starostwie  powiatowym  od  25  października  do  15  listopada.  Bardzo  proszę
o  przekazanie  jak  największej  puli  osób  właścicieli  nieruchomości,  żeby  zapoznawali  się  z  tym
opracowaniem,  bo  może  być  tak,  że  będzie  zmiana  powierzchni  nieruchomości  i  wtedy  jeżeli  się
zwiększy to zwiększy się podatek. Przyjrzyjcie się tym swoim nieruchomościom co się pozmieniało. Jeśli
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państwu  nie  będzie  pasował  proszę  wprowadzać  uwagi.  Można  tam  wpisywać  swoje  uwagi,  swoje
spostrzeżenia.
Kier. GOPS Pani D. Długozima – Cyba –  ruszamy z kolejnym programem żywnościowym 23.10.18r.
będzie dostawa, a wydawanie odbędzie się 27.10.18r.
Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta –  odczytała pismo od Prezesa Sądu Rejonowego w Mrągowie
skierowane  do  Pana  Wójta  Gminy  Sorkwity.  Przedstawiono  opinię  dotyczącą  Sądu  Rejonowego
w  Mrągowie  w  zakresie  wykonania  pracy  przez  skazanych.  W  2019  roku  przewiduje  konieczność
zapewnienia pracy dla 50 skazanych. Niezbędna liczbę godzin w przeliczeniu na 1 skazanego określa na
100  godzin.  Praca  powinna  mieć  charakter  nieskomplikowany  np.  zamiatanie  chodników  i  placów,
grabienie  trawników,  malowanie,  wynoszenie  śmieci,  drobne  prace  naprawcze.  Prosi  o  wyznaczenie
podmiotów,  w  których  będzie  wykonywana  praca  z  uwzględnieniem  powyższej  opinii,  a  nadto
o  stosowną  informację  i  dalsze  postępowanie  zgodnie  z  Rozporządzeniem Ministra  Sprawiedliwości
z dnia 1 czerwca 2010r.

W  odpowiedzi  na  pismo  wyznaczonym  podmiotem,  w  których  będzie  wykonywana  praca
społecznie  użyteczna  przez  skazanych  na  terenie  Gminy  Sorkwity  w  roku  2019  jest  Urząd  Gminy
Sorkwity. Rodzaj wykonywanej pracy: prace porządkowe na terenie Gminy Sorkwity nadzorowane przez
Sołtysów Sołectw. Liczba skazanych,  którzy mogliby wykonywać pracę:  według skierowania.  Liczba
godzin  pracy  w  przeliczeniu  na  jednego  skazanego:  zgodnie  z  wyrokiem.  Podpisał  Wójt  Józef
Maciejewski. 
Kolejne pismo wpłynęło od Posła na Sejm Andrzeja Maciejewskiego. „ Szanowna Pani Przewodnicząca
w  związku  ze  zbliżającymi  się  wyborami  samorządowymi  na  Pani  ręce  składam  serdeczne
podziękowania dla wszystkich członków Rady. Dziękuję za trud i poświęcenie z jakim Państwo służycie
waszej małej ojczyźnie. Za ciekawe pomysły i śmiałe decyzje. Za państwa zaangażowanie w pracy na
rzecz realizacji potrzeb lokalnej społeczności sprawia, że wszyscy możemy śmiało patrzeć w przyszłość.
Cieszę  się  bardzo,  że  nasza  współpraca  prowadzona  była  na  zasadach  partnerskiej  dyskusji  oraz
w  atmosferze  wzajemnego  zrozumienia.  Serdecznie  dziękuję  za  te  inspirujące  kontakty  oraz  za
życzliwość  okazywaną  w  mojej  osobie.  Pozostając  z  wyrazami  pamięci  życzę  wiele  zadowolenia
z  poczucia  dobrze  wypełnionej  służby  oraz  spełnienia  planów.  Proszę  o  przyjęcie  życzeń  szczęścia
w  życiu  osobistym  oraz  wszelkiej  pomyślności  z  wyrazami  szacunku  Poseł  na  Sejm  Andrzej
Maciejewski. 

Dot. pkt. 10
Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta - zamknęła XLIII sesję Rady Gminy Sorkwity

Protokołowała:
I. B.
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	Sołtys Pani Z. Świniarska – dziękuje serdecznie za takie wyróżnienie. Chciałam dedykować tą statuetkę „ Miłosiernego Samarytanina” dla was państwo ponieważ też działacie w społeczności lokalnej i pomagacie wszystkim jak potraficie. Dziękuje serdecznie za wszystko.
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – kolejne wyróżnienie dla Pani D. Zajko Sołtys Sołectwa Choszczewo, która w sposób konsekwentny promuje Gminę jako „Eko” i pozwólcie państwo, że coroczny konkurs na „Eko Sołectwo był zorganizowany po raz 8. Tradycyjnie nie zabrakło w nim naszego Choszczewa, które przez ostatnie 8 lat aktywnie bierze udział w konkursie i zawsze jest w pierwszej dziesiątce. To wielki sukces i doskonała promocja naszego regionu i naszej Gminy. Ilość zbieranych co roku odpadów jest świadectwem, że ekologia jest priorytetem w pięknym zakątku Mazur. Gratuluje wszystkim mieszkańcom Choszczewa i życzę wam kolejnych inspiracji i twórczego zespołu oraz radości dnia codziennego.
	Wójt wręczył podziękowanie dla Pani Sołtys Choszczewa D. Zajko za 6 miejsce w konkursie „EKO-SOŁECTWO”
	Dot. pkt 4
	Sołtys Sołectwa Jędrychowo pani Maria Gałązka – przepraszam, ale w statucie nie ma tego.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta- to jest właśnie ta zmiana, która wprowadzamy.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta- kto z radnych jest za przyjęciem Statutu po zmianie.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta przeprowadziła głosowanie za przyjęciem w/w uchwały
	Głosowanie jawne:
	Stwierdzam, że Uchwała Nr XLIII/3082018 została podjęta jednogłośnie.
	Kier. Ref. RBG Pani M. Rolczyńska – uchwała była wywołana wpłynięciem wniosku właściciela działki z prośbą o sporządzenie miejscowego planu zagospodarowania dla tego terenu. W swoim wniosku właściciel podkreślił, że koszty związane ze sporządzeniem tego planu zostaną przez niego poniesione. Z uwagi na to, że jest to teren, który sąsiaduje blisko terenu który był podjęty na poprzedniej sesji w związku z tym chciałam, żeby jak najszybciej została uchwała podjęta, bo spróbujemy jednym tokiem formalno prawnym przeprowadzić plany, żeby było sprawniej i szybciej bez żadnych problemów. Bardzo proszę o podjecie tej uchwały.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta- poprosiła poszczególne Komisję o opinię.
	Głosowanie jawne
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta - czy są jakieś pytania, wątpliwości. Nie widzę. Przystępujemy do głosowanie za przyjęciem w/w uchwały
	Głosowanie jawne:
	Stwierdzam, że Uchwała Nr XLIII/3092018 została podjęta jednogłośnie.
	Interpelacje i wnioski radnych.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – chciałabym zgłosić wycinkę dwóch drzew, rosną na ul. Zamkowej, dwa drzewa na początku za kioskiem, są przechylone na jezdnię, zagrażają one budynkom mieszkalnym, które znajdują się po drugiej stronie ulicy. Przy ostatniej wichurze gałęzie pospadały i bardzo proszę o wycinkę tych drzew. Druga interpelacja dotyczy lamp na osiedlu w Sorkwitach na całej ul. Szkolnej począwszy od ul. Olsztyńskiej i całe osiedle. Lampy te zbyt szybko gasną. O godz. 6 rano jest jeszcze bardzo ciemno, a lampy już się nie świecą. Natomiast jak się wjeżdża na ul. Olsztyńską całe Sorkwity, Stary Gieląd tam lampy się jeszcze palą, natomiast tylko na osiedlu te lampy o 6 rano już się nie palą. Wydaje mi się, że trzeba coś w ustawieniach zrobić.
	Kier. Ref. RBG Pani M. Rolczyńska – będziemy pytać.
	Radna Pani I. Kropiwnicka – zbliża się święto zmarłych i proszę o opróżnienie kosza na cmentarzu w Rybnie, ponieważ już jest praktycznie pełen, a teraz wszyscy porządkują nagrobki, więc dobrze by było, żeby przed świętem było czysto.
	Radny Pan M. Gwara – na dachu świetlicy w Burszewie trzeba poprawić obróbki blacharskie.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta –zanim przejdziemy do kolejnego pkt. chciałabym serdecznie powitać starostę Pana Antoniego Karasia.
	Dot. pkt. 7
	Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych.
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani przewodnicząca, wysoka Rado ja wczoraj przyglądałem się tym drzewom.
	- drzewa Sorkwity- trzeba usunąć. Faktycznie zagrażają. Część działek jest na terenie prywatnym. Jeśli są w pasie drogowym wydamy decyzję na likwidację.
	- lampy – tu jest sprawa sterownika. Jeśli macie państwo uwagi proszę na bieżąco zgłaszać do Urzędu i my od razu będziemy zgłaszać do firmy, która zajmuje się konserwacją oświetlenia, żeby przesterowała, bo w niektórych miejscowościach zbyt późno się włączają, albo za wcześnie, albo wygaszają się za wcześnie jak w tym przypadku. Także ta sprawę na bieżąco załatwimy.
	- dąb ul. Długa Rybno –wystąpimy do Pana D., z taką uwagą, że jako sygnał, również mieszkańców w obawie o samochody, budynki żeby wystąpił do konserwatora zabytków, ale i chyba konserwator przyrody.
	- śmieci – tu są takie drobne sprawy i Pan Prezes na pewno się tym zajmie.
	Prezes ZGK Pan T. Kawałek – już zanotowałem.
	Dot. pkt. 8
	Informacja Wójta Gminy o pracach Wójta w okresie między sesjami.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – dziękuje panie Wójcie. Przechodzimy do pkt.9 – sprawy różne.
	Dot. pkt. 9
	Sprawy różne.
	Starosta Mrągowski Pan A. Karaś – szanowna pani przewodnicząca, szanowny panie wójcie, szanowni państwo zbliża się koniec kadencji dlatego też chciałem bardzo serdecznie podziękować Radnym, Panu Wójtowi, Pani Przewodniczącej za współprace między starostwem, a Gminą. Jest to współpraca wzorowa i takiej współpracy nie mamy z innymi gminami na terenie powiatu. Być odpowiedzialnym za coś to jednocześnie być odpowiedzialnym za kogoś. Tłumacząc to na język samorządowy być odpowiedzialnym za coś to być odpowiedzialnym przede wszystkim za gminę, w moim przypadku za powiat. Być odpowiedzialnym za gminę w sensie takim, że gminę trzeba rozwijać, trzeba inwestować, trzeba pozyskać pieniądze z zewnątrz. Natomiast być odpowiedzialnym wobec kogoś to być odpowiedzialnym wobec wyborców, bo przecież oni nas postawili na te stanowiska, to oni nas wybrali byśmy sprawowali władzę. Takim odpowiedzialnym na terenie Gminy Sorkwity jest Pan Wójt J. Maciejewski dlatego, że potrafił współpracować ze starostwem w wszelkich możliwych rzeczach, które interesowały i gminę i nasz powiat. Podejmując się w starostwie funkcji starosty zastałem finanse publiczne w bardzo tragicznej sytuacji ponieważ zadłużenie powiatu wynosiło ponad 29 milionów. Na koniec kadencji z satysfakcją mogę powiedzieć, że dług się zmniejszył o 3 milionów. I na podstawie tych 4 lat można stwierdzić, że sytuacja jest dobra ponieważ pozyskaliśmy z zewnątrz ponad 10 milionów nie zaciągając ani złotówki kredytu. Moim podstawowym działaniem były 3 rzeczy: drogi, szkoły i szpital. Próbowaliśmy robić drogę Rozogi-Rybno od końca pałacu do Rozóg, złożyliśmy wniosek, ale wniosek upadł z tego względu, że tam nie ma tzw. infrastruktury państwowej. Bo tam musi być sklep, kościół, biblioteka czy szkoła. W tej chwili robimy dokumentację, żeby ta droga szła spod kościołem do Rozóg. Wdaje mi się, że wniosek zostanie przyjęty. Uzyskałem od Wojewody Warm- Mazur informację, że nasz powiat łapie się na finansowanie 80% inwestycji drogowych. Czyli my z panem Wójtem będziemy musieli zapłacić po 10%. Wspólnie z Panem wójtem uzgodniłem, ze w przyszłej kadencji robimy następujące drogi: Zyndaki do Warpun w przyszłym roku. Wniosek składany w miesiącu kwietniu do Urzędu Wojewódzkiego i ta droga zostanie już umieszczona w budżecie na 2019r. Droga Rybno- Rozogi jest już w budżecie, ale zostanie na 2019r. Planujemy wykonać remont drogi Zyndaki- Sorkwity. I to są trzy podstawowe drogi, które musimy w następnej kadencji zrobić. Oczywiście po Warpunach będziemy szli dalej na Burszewo. Byłem z Panem Dyr. Dróg w Gizewie i tam trzeba zrobić ta drogę. Na Zarządzie Powiatu Mrągowskiego ustaliliśmy, że robimy promenadę od mostu do końca Gielądu. Interesowałem się i byłem na zebraniu „Wielkich Jezior Mazurskich” i tam robimy ścieżki rowerowe za 55 milionów i ta ścieżka rowerowa jeżeli chodzi o powiat mrągowski będzie miała 19,5 km od Mikołajek do Mrągowa. I uzyskałem zapewnienie, ze można zrobić ścieżkę rowerową z Sorkwity do Maradek.
	Przewodnicząca Rady pani M. Plichta – byśmy rozwiązali problem Miluk.
	Starosta Mrągowski Pan A. Karaś –ta ścieżka będzie przedmiotem analiz i wszystko wskazuje na to, że w programie „Wielkich Jezior Mazurskich” będzie ścieżka rowerowa od Sorkwity do Maradek. Starostwo ma na myśli również remont chodnika przy kościele ewangelickim w Sorkwitach. My mamy pieniądze Pan Wójt trochę dołoży i chodnik będzie zrobiony. Jeżeli chodzi o szpitale. W tej chwili już sprowadzamy sprzęt na ponad 2 miliony zł do szpitala w Mrągowie. Chcemy wymienić 75 łóżek. Jedno takie łóżko kosztuje ponad 5 tysięcy zł. Odnośnie szkół. Ogłoszony został przetarg na termoizolacje ogólniaka i szkoły zawodowej ponad 3 miliony zł już jest zadysponowane. Przystąpimy do modernizacji tak aby zrobić w przyszłym roku, bądź jeszcze w następnym Technikum Mechaniczne takie z prawdziwego zdarzenia, żeby były numeryczne spawarki, tokarki ponieważ przedsiębiorcy narzekają, że my nie szkolimy uczniów. Na zakończenie chcę powiedzieć, że sytuacja minionych 4 lat była bardzo trudna ponieważ trzeba było przepisy zmienić. I proszę nie mieć do nas pretensji. Zmieniły się ustawy. Chce podziękować za to, że znaleźliśmy wspólny język.
	Starosta Mrągowski Pan A. Karaś - wręcza medale z okazji 200- lecia powiatu mrągowskiego.
	- Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta,
	- Radny Pan M. Zembowski,
	- Radny Pan T. Nosek,
	- Radna Pani B. Zmitrowicz- Wiszniewska,
	- Radna Pani I. Kropiwnicka
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani Przewodnicząca, Panie Starosto, wysoka rado szanowni państwo ja również chciałbym bardzo serdecznie podziękować korzystając z obecności Pana Starosty na dzisiejszej sesji za bardzo dobrą współpracę miedzy Powiatem Mrągowskim, Starostwem, którym kierował starosta Pan A. Karaś. Myślę, że wszyscy w jakiś sposób to odczuwali na co dzień. Bardzo dziękuje Panie Starosto za Zyndaki za ta drogę, dziękuję za udział w Burszewie tam tez jest wkład powiatu na styku drogi gminnej i powiatowej. Dziękuje serdecznie za Rozogi w ostatnim czasie ( chodnik), i życzę sobie abyśmy po 21 listopada spotkali się i kontynuowali to dzieło, które rozpoczęliśmy 4 lata temu. Dziękuje Panie Starosto i proszę przekazać podziękowania dla tych wszystkich pracowników merytorycznych, którzy pracowali nad dobrymi relacjami miedzy nami.
	Starosta Mrągowski Pan A. Karaś opuszcza sesję.
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – Pani Przewodnicząca, wysoka Rado, szanowni państwo, kierownicy jednostek organizacyjnych, dyrektorzy szkół chciałoby się powiedzieć, ze 4 lata minęło jak jeden dzień. Pamiętacie 14 listopada 2014r. odbyły się wybory, w których państwo z namaszczenia swoich wyborców staliście się członkami 15 osobowej rady. Po raz drugi mam to szczęście pracować z radnymi, którzy są bardzo odpowiedzialni. W 2011r. wielu z was którzy w tamtym czasie byliście radnymi stanęło na wysokości zadania porzucając swoje pragnienia, czasami wyzbywając się swoich oczekiwań, swoich wyborców wyszliśmy na prostą. Ta kadencja również była powodem do satysfakcji. Przed sesją Radna Pani I. Kropiwnicka powiedziała, że ma swoiste poczucie spełnienia. Myślę, że chyba wielu z nas oczywiście chciałoby się jeszcze więcej. Oczekiwania sa bardzo duże. Chciałbym nawiązać do sytuacji kiedy w 90 roku, kiedy samorządy się odrodziły byłem pierwszą kadencję i powiem, że ta pierwsza kadencja była najlżejsza. Realizowało się coraz więcej. Dzisiaj ta poprzeczka postawiona jest bardzo wysoko. Wiecie to państwo z tych doświadczeń nawet ostatnich tygodni, że te żądania i oczekiwania naszych mieszkańców są naprawdę wysokie. I bardzo często nie pamięta się, że gdzieś lampa nie świeciła czy świetlica wyremontowana. To było zrobione i nie zostało ocenione jako coś pozytywnego. Ludzka natura jest taka, że zawsze trzeba sobie stawiać wyższe cele. Chciałbym bardzo serdecznie wam podziękować za dobra współpracę, za minione 4 lata. Jeśli chodzi o Panie i Panów Sołtysów również. Natomiast Panie i Panowie Sołtysi jeszcze zostajecie na swoich funkcjach i stanowiskach co najmniej do okresu pierwszego kwartału przyszłego roku. Dziękuje za współprace przez minione lata. Zawsze powtarzam, że jestem dumny z ludzi, którzy rozumieją istotę samorządności i potrafią wznieść się na swoje lokalne oczekiwania, ambicje po to żeby realizować te cele strategiczne myślę, że będą przez długie lata służyć. Dziękuję również swoim współpracownikom Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, kierownikom jednostek organizacyjnych za znakomitą współpracę. Dziękuję również dla Kancelarii Prawnej. Dbałem o to, żebyście o informacjach dowiadywali się z pierwszej ręki. Komisje są dostatecznym tego dowodem. Bez waszej wiedzy nic na terenie Gminy w ciągu tych 4 lat się nie działo. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziękuję.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – w imieniu swoim i całej Rady dziękuję całemu kierownictwu i wszystkim pracownikom nie tylko Urzędu Gminy, ale także Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, a także GOK-u. Zakładu Gospodarki Komunalnej. Dziękuje państwu za współpracę. 15 osobowa Rada to zlepek różnych ludzi, różnych środowisk. Dzięki państwu mieliśmy możliwość i okazje nauczyć się bardzo wiele o samorządzie. Wiele od was mogliśmy się nauczyć. Bycie radnym to olbrzymie wyzwanie nie tylko dla mnie, ale i dla nas wszystkich. Dziękuję, że miałam możliwość stać na czele tak mądrej i zgranej Rady
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – chce podziękować szczególnie tym, którzy Radę opuszczają:
	- Radna Pani I. Kropiwnicka - która kandyduje do sejmiku
	- Radny Pan M. Gwara – 2 kadencje w samorządzie, kandyduje do powiatu,
	- Radny Pan Ł. Łuński - za kierowanie Komisją Rolnictwa, i życzę wszystkiego najlepszego,
	Radny Pan Ł. Łuński – korzystając z okazji chciałbym podziękować wszystkim. Uważam, że czas nie był stracony. Wiele rzeczy się nauczyłem, zobaczyłem jak funkcjonuje samorząd.
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski
	- Radny pan K. Deptuła -3 kadencje w samorządzie, dziękujemy serdecznie
	- Radny Pan T. Gorzki – reprezentował środowisko Warpun,
	Radny Pan T. Gorzki – jeszcze raz dziękuję wszystkim za współpracę i życzę wszystkim wygranych w wyborach.
	Wójt Gminy Pan J. Maciejewski – (Wójt wręcza z Przewodniczącą pamiątki dla radnych) dla upamiętnienia dzisiejszej uroczystej sesji kończącej kadencję podziękuję na samym początku Pani Przewodniczącej M. Plichta za wspaniałą współpracę
	- Radny Pan T. Nosek, - Radna Pani M. Kordal, - Radny Pan Z. Duda, - Radna Pani B. Zmitrowicz- Wiszniewska, - Radny Pan Ł. Łuński, - Radny Pan W. Łuciuk, - Radny Pan T. Gorzki, - Radna Pani D. Kozak- Ławińska, - Radny Pan K. Deptuła, - Radny Pan M. Gwara, - Radny Pan S. Malewski, - Radna Pani I. Kropiwnicka, - Radny Pan S. Książkiewicz, - Radny M. Zembowski
	Wójt Pan J. Maciejewski – wręcza pamiątki dla Sołtysów Sołectw.
	- Pani Z. Świniarska, Pani D. Zajko, Pani M. Damięcka, Pani A. Sienicka, Pani M. Krysiak, Pani B. Czerniewicz, Pani M. Gałązka, Pani M. Leśniak, Pani J. Gałka, Pani B. Kotlińska, Pan M. Banach, Pan T. Kretschman, Pan Cz. Chotkiewicz, Pan R. Labusch, Pan R. Lisek, Pan Z. Wojnarowski.
	Kier. Ref. RBG Pani M. Rolczyńska – rozdała informację dotyczącą o wyłożeniu projektu oszacowania sporządzonego przez geodetę. Informacja dotyczy konkretnie nieruchomości. W czerwcu było spotkanie w GOK-u. Oglądaliście swoje nieruchomości, granice nieruchomości, powierzchnie. Teraz ten projekt wyłożony jest w Starostwie powiatowym od 25 października do 15 listopada. Bardzo proszę o przekazanie jak największej puli osób właścicieli nieruchomości, żeby zapoznawali się z tym opracowaniem, bo może być tak, że będzie zmiana powierzchni nieruchomości i wtedy jeżeli się zwiększy to zwiększy się podatek. Przyjrzyjcie się tym swoim nieruchomościom co się pozmieniało. Jeśli państwu nie będzie pasował proszę wprowadzać uwagi. Można tam wpisywać swoje uwagi, swoje spostrzeżenia.
	Kier. GOPS Pani D. Długozima – Cyba – ruszamy z kolejnym programem żywnościowym 23.10.18r. będzie dostawa, a wydawanie odbędzie się 27.10.18r.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta – odczytała pismo od Prezesa Sądu Rejonowego w Mrągowie skierowane do Pana Wójta Gminy Sorkwity. Przedstawiono opinię dotyczącą Sądu Rejonowego w Mrągowie w zakresie wykonania pracy przez skazanych. W 2019 roku przewiduje konieczność zapewnienia pracy dla 50 skazanych. Niezbędna liczbę godzin w przeliczeniu na 1 skazanego określa na 100 godzin. Praca powinna mieć charakter nieskomplikowany np. zamiatanie chodników i placów, grabienie trawników, malowanie, wynoszenie śmieci, drobne prace naprawcze. Prosi o wyznaczenie podmiotów, w których będzie wykonywana praca z uwzględnieniem powyższej opinii, a nadto o stosowną informację i dalsze postępowanie zgodnie z Rozporządzeniem Ministra Sprawiedliwości z dnia 1 czerwca 2010r.
	W odpowiedzi na pismo wyznaczonym podmiotem, w których będzie wykonywana praca społecznie użyteczna przez skazanych na terenie Gminy Sorkwity w roku 2019 jest Urząd Gminy Sorkwity. Rodzaj wykonywanej pracy: prace porządkowe na terenie Gminy Sorkwity nadzorowane przez Sołtysów Sołectw. Liczba skazanych, którzy mogliby wykonywać pracę: według skierowania. Liczba godzin pracy w przeliczeniu na jednego skazanego: zgodnie z wyrokiem. Podpisał Wójt Józef Maciejewski.
	Dot. pkt. 10
	Zamknięcie sesji.
	Przewodnicząca Rady Pani M. Plichta - zamknęła XLIII sesję Rady Gminy Sorkwity
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